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Abstract (en)
A description is given of a machine for producing reinforcing cages for concrete pipes, the reinforcing cages comprising longitudinal wires and a
wound wire which is wound over the said longitudinal wires and welded at the points of intersection. In a machine of this kind, the longitudinal wires
are, as is known, cut to length beforehand and fed into the machine through funnels (9). In order to make manual work superfluous and improve
the output of the machine, a wire feed device is provided which feeds the machine automatically with the longitudinal wires before each winding
operation. The device comprises a feed apparatus (21) for a plurality of wires (33), adjoining guide tubes (37), the mouths of which are in alignment
with the funnels (9), and a cutting device (38). The said machine parts can be combined to form an insertion frame (44) which can be displaced
longitudinally as a whole. Guide nozzles (39) are distributed uniformly over the circumference, on the same diameter as the cutting devices (38), on
a supporting disc (51) connected firmly to the main disc in terms of rotation but longitudinally displaceable together with the insertion frame (44).
When the number of insertion channels is smaller than the maximum number of longitudinal wires which could be used, the supply operation is
performed in a cyclic process which allows of several variations. <IMAGE>

Abstract (de)
Es wird eine Maschine zum Herstellen von Bewehrungskörben für Betonrohre beschrieben, wobei die Bewehrungskörbe aus Längsdrähten
und einem über diese gewickelten und an den Kreuzungsstellen verschweißten Wickeldraht bestehen. Bei einer Maschine dieser Art werden
bekanntlich die Längsdrähte vorher abgelängt und durch Fangtrichter (9) in die Maschine eingeführt. Um Handarbeit überflüssig zu machen und
die Maschinenleistung zu verbessern, wird eine Drahteinschubvorrichtung vorgesehen, welche die Maschine vor jedem Wickelvorgang selbstätig
mit den Längsstäben bestückt. Die Vorrichtung umfaßt einen Vorschubapparat (21) für mehrere Drähte (33), anschließende Führungsrohre (37),
deren Mündung mit den Fangtrichtern (9) fluchtet, und eine Schneidvorrichtung (38). Die gennanten Maschinenteile können zu einem insgesamt
längsverfahrbaren Einschubgestell (44) vereinigt sein. Auf einer mit der Hauptscheibe drehfest verbundenen, aber mit dem Einschubgestell (44)
längsverschiebbaren Tragscheibe (51) sind Führungsmundstücke (39) auf gleichem Durchmesser wie die Schneidvorrichtungen (38) gleichmäßig
über den Umfang verteilt. Bei weniger Einschubkanälen als maximal einsetzbaren Längsstäben erfolgt der Bestückungsvorgang in einem
Taktverfahren, das mehrere Bestückungsvarianten zuläßt. <IMAGE>
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